
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 19. januar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 709
Regeringen bedes redegøre for og svare på, hvordan sammenhængen er til EU-retten
og EU-reglerne for det foreliggende forslag på kvælstof- og vandmiljøplanområdet, hvor
kvælstofudledningen reduceres med yderligere 15.000 tons ned til ca. 36-37.000 tons
pr. år, hvilket vil få dramatiske konsekvenser for landbruget, fødevaresektoren og hele
det danske samfund i form af tabt erhverv, tab af eksport, tab af arbejdspladser og tab
af valutaindtjening. Er planerne og forslaget overhovedet lovligt i henhold til EU-retten?
Vil regeringen herudover redegøre for, om der automatisk indtræder ekspropriationsreg-
ler i Danmark med fuld og hel erstatning til de landbrugs- og fødevarevirksomheder,
regeringen vil lukke med forslagets gennemførelse? Der henvises til artiklen ”Advokat:
Skærpede kvælstofkrav er i strid med EU-retten”, Effektivtlandbrug.dk, den 18. januar
2021.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Erling.Bonnesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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